

# Interpretive Storyteller and Restoration Tour Guide at Papineau Memorial Chapel

---

If you love historic places and have a passion for history and conservation, consider a role as Interpretive Storyteller and Restoration Tour Guide at Papineau Memorial Chapel with the National Trust for Canada. The role offers an extraordinary opportunity to experience, interpret and share stories about an historically significant site owned by the National Trust for Canada and associated with the Manoir Papineau National Historic Site (administered by Parks Canada).

The Tour Guide/Story Teller will have many rich stories, historical layers and perspectives to draw on in presenting the region and the property, and because the Chapel was recently the subject of a major restoration, the summer of 2023 will also celebrate the re-opening of the building to the public after 2 years of closure due to restoration work. The student will have the pleasure of sharing how this gem of a building - with its stone structure, copper roof, stained glass and wood elements - was restored by conservation professionals and craftspeople. In addition to daily tours, the student will initiate inclusion of the Chapel in major celebrations including Historic Places Days and Les journées de patrimoine religieux for the first time in the site's history.

The role is an ideal opportunity for a student in built heritage, cultural landscapes, architecture,

archaeology, planning, geography, heritage trades or related fields. It will be a gateway to relationships with heritage professionals and volunteers at several organizations in cultural heritage.

Location: Montebello, Quebec

Start date: 05/15/23 End date: 09/04/23

Hourly Gross Wage: 18/hr

The Trust is an equal opportunity employer.

To apply, please send a resume and cover letter to Hollie Boulet, National Trust, at mailto: [hboulet@nationaltrustcanada.ca](mailto:hboulet@nationaltrustcanada.ca). Questions? call Hollie at 613-237-1066 Ext. 240.

# Interprète et guide de visites de la restauration de la chapelle funéraire Papineau

---

Si vous aimez les lieux historiques et vous vous passionnez pour l'histoire et la conservation, envisagez de devenir interprète et guide de visites de la restauration de la chapelle funéraire Papineau, propriété de la Fiducie nationale du Canada. Ce rôle offre une occasion exceptionnelle de découvrir un lieu d'importance historique, de l'interpréter et de raconter ses récits. La chapelle fait partie du lieu historique national du Manoir-Papineau (administré par Parcs Canada).

L'interprète et guide de visites pourra puiser dans des trésors de récits, de couches historiques et de perspectives pour présenter la région et la propriété. La chapelle a été fermée pendant deux ans pour de vastes travaux de restauration, et l'été 2023 marquera sa réouverture au public. L'interprète et guide aura l'honneur d'expliquer comment ce véritable bijou – avec sa structure en pierres, son toit en cuivre, ses vitraux et ses boiseries – a été restauré par des artisans et autres professionnels de la conservation. En plus de diriger des visites quotidiennes, l'interprète et guide verra à l'inclusion de la chapelle dans de grandes célébrations comme les Journées des lieux patrimoniaux et les Journées du patrimoine religieux pour la première fois de son histoire.

Le rôle est une occasion idéale pour une personne qui étudie dans le domaine du patrimoine bâti, des paysages culturels, de l'archéologie, de l'urbanisme, de la géographie, des métiers du patrimoine ou autres domaines connexes. Il permettra de nouer des liens avec des professionnels et des bénévoles auprès de diverses organisations s'intéressant au patrimoine culturel.

Lieu : Montebello (Québec)

Date de début : 2023-05-15 – Date de fin : 2023-09-04

Salaire horaire brut : 18 \$/h

La Fiducie nationale souscrit au principe de l'égalité d'accès à l'emploi.

Pour postuler, veuillez envoyer un curriculum vitae et une lettre de présentation à [hboulet@fiducienationalecanada.ca](mailto:hboulet@fiducienationalecanada.ca). Des questions? Appelez Hollie au 613-237-1066, poste 240.